



BOLIVARIAN REPUBLIC OF VENEZUELA

**Permanent Mission to the Office of the United Nations
Environment Program (UNEP) / Human Settlements (UN-
HABITAT).**

**164th and 165th meetings of the Committee of Permanent
Representative of UNEP**

**Intervention by Ambassador Jesús Manzanilla Puppo,
Permanent Representative of the Bolivarian Republic of
Venezuela to UNEP and UN HABITAT.**

Nairobi, 25th January 2024.

Thank you for giving me the floor Mr. Chair.

1. Since this is our first intervention of the year at this Meeting of the Committee of Permanent Representatives, allow me to express our fraternal greetings to the Executive Director of UNEP, Her Excellency. Ms. Inger Andersen and the secretariat, as well as the distinguished delegates present, wishing everyone the best of success in this new year.
2. In relation to the quarterly report presented, the Bolivarian Republic of Venezuela assigns great importance to the issue of global environmental governance, for whose mitigation and solution UNEP is well positioned, with the aim of making a positive contribution in this regard.
3. We consider that the intergovernmental component is essential in all phases of the development of environmental policies, as well as the need for social inclusion to be the cornerstone that articulates the agenda.
4. In this context, a UNEP that is more representative in its geographical diversity will provide a balanced vision that would benefit all.

Mr. Chair,

5. Finally, I have the honor to inform that the Bolivarian Republic of Venezuela will participate with a high-level delegation, and we will formulate our contributions in the review of the draft decisions and resolutions presented within the framework of the upcoming Sixth United Nations Assembly to environment. (UNEA-6). *Thank you very much!*



REPÚBLICA BOLIVARIANA DE VENEZUELA

**Misión Permanente ante la Oficina del Programa de las
Naciones Unidas para el Medio Ambiente (PNUMA) /
Asentamientos Humanos (ONU– HÁBITAT).**

**Reuniones 164^a y 165^a del Comité de Representantes
Permanentes del PNUMA**

**Intervención del Embajador Jesús Manzanilla Puppo
Representante Permanente de la República Bolivariana
de Venezuela ante el PNUMA y ONU HÁBITAT.**

Nairobi, 25 de enero de 2024.

Gracias por darme la palabra, Sr. presidente.

1. Al ser nuestra primera intervención del año en esta Reunión del Comité de Representantes Permanentes, permítame expresarle nuestros fraternos saludos a la directora ejecutiva del PNUMA, Excma. Sra. Inger Andersen y a la secretaría, extensivo a los distinguidos delegados presentes, deseándole a todos el mejor de los éxitos en este nuevo año.
2. Con relación al informe trimestral presentado, la República Bolivariana de Venezuela asigna gran importancia al tema de la gobernanza ambiental global, para cuya mitigación y solución el PNUMA está bien posicionado, con el objetivo de hacer una contribución positiva en este sentido.
3. Consideramos, que el componente intergubernamental es esencial en todas las fases del desarrollo de las políticas del medio ambiente, así como la necesidad de que la inclusión social sea la piedra angular que articule la agenda.
4. En este contexto, un PNUMA más representativo en su diversidad geográfica brindará una visión balanceada que beneficiaría a todos.

Señor presidente,

5. Finalmente, tengo el honor de informar que la República Bolivariana de Venezuela, participará con una delegación de alto nivel y formularemos nuestros aportes en la revisión de los proyectos de decisión y resoluciones presentados en marco de la próxima Sexta Asamblea de las Naciones Unidas para el Medio Ambiente. (UNEA-6)

Muchas Gracias!